

Vorschlag / Proposal: EAASDC Video News

Klaus Kietzmann
ehemaliger / former Bulletin Editor (2002-2010)
und / and EAASDC Honorary Lifetime Member

My second hobby is railroads. To this topic there is a zine publisher who, once every three months, publishes a video version (Video Courier) of the monthly printed magazine. Of course, it is more exciting to see a steam engine in a short movie than just on a photo. This gives me the idea of quarterly EAASDC video news in **addition** to the printed six-weekly bulletin, true to the motto "A picture says more than a thousand words".

The contents could be the address of the EAASDC president (along the lines of the New Year's address of the president of the Republic) ending with a scene mowing the lawn, selected excerpts of the last membership meeting, scenes from the last jamboree, a club portrait of the club organizing the next jamboree (including city tour), short takes of interesting specials, video advertising with novelties and specials of the month as well as a fashion show (to help financing the Video News)

As always GEMA must be taken into account (for music at specials) and publishing rights for pictures of depicted leaders and dancers at specials.

Of course, a video team would be needed for the filming at the various locations, but enough camcorders should certainly be available in the dance community, if I remember the many cameras in action at round dance demos. As far as technique is concerned, needed is a video cutting place and a PC with recording capacities for CD-ROMs. That should surely be available in the dance community.

Financially the marketing would certainly make sense per subscription, CD-ROM by mail. In addition, a booth at jamborees, and with licence in shops.

Remains the question whether EAASDC members are interested and if they are, at which price, also if the present or a future EAASDC board can get enthused about the additional work, possibly with a new Member at Large or a new staff member function.

Translated by Ursula Kreis

In meinem zweiten Hobby Eisenbahnen gibt es einen Verlag, der veröffentlicht einmal im Quartal eine Videoversion (Video-Kurier) des monatlichen Printmagazins. Natürlich ist es schöner, eine Dampflok in einem kurzen Film statt auf einem Foto zu sehen. Dies bringt mich zu der Idee einer vierteljährlichen EAASDC Video News als **Ergänzung** zum gedruckten sechswöchentlichen Bulletin, nach dem Motto „Ein Bild sagt mehr als tausend Worte“.

Inhalt könnte sein: Ansprache des EAASDC Präsidenten (analog zur Neujahrsansprache des Bundespräsidenten) beendet mit einer Szene beim Rasenmähen, ausgewählte Ausschnitte des letzten Membership Meetings, Szenen vom letzten Jamboree, ein Klubportrait des veranstaltenden Klubs des nächsten Jamborees (mit Stadfführung), kurze Szenen von interessanten Specials, Videoanzeigen von Shops mit Neuheiten und Angeboten des Monats sowie einer Modenschau (zur besseren Finanzierung der Video News).

Zu beachten dabei ist wie immer die GEMA (für Musikausschnitte bei den Specials) und das Recht am eigenen Bild von Leadern und Tänzern.

Natürlich ist ein Video-Team für die Aufnahmen an verschiedenen Orten erforderlich, aber es sind ja genügend Camcorder bei Tänzern vorhanden, wenn ich an die zahlreichen Kameras bei Round Dance Demo-Tänzen denke. Technisch notwendig sind ein Videoschneideplatz und ein PC mit Brenner für CD-ROMs. Dies ist aber im Tänzerkreise mit Sicherheit vorhanden.

Ein Vertrieb per Abo auf CD-ROM im Postversand ist finanziell bestimmt sinnvoll. Zusätzlich am EAASDC Stand bei einem Jamboree und per Lizenz bei Shops.

Bleibt nun die Frage, ob die EAASDC-Mitglieder daran interessiert sind und, wenn ja, bis zu welchem Preis und ob das amtierende oder ein zukünftiges EAASDC Board sich für die Mehrarbeit begeistern kann, eventuell mit einem neuen MaL oder einer neuen Staff Member Funktion.